
2015D07302 LIJST VAN VRAGEN 

De vaste commissie voor Financiën, heeft over de Beleidsdoorlichting 
schatkistbankieren (Kamerstuk 31 935, nr. 13) de navolgende vragen ter 
beantwoording aan de Minister van Financiën voorgelegd. 

De voorzitter van de commissie, 
Duisenberg 

De adjunct-griffier van de commissie, 
Van den Eeden 
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Nr. Vraag 

1 De rente is de afgelopen jaren sterk gedaald. Heeft dit geleid tot 
meer vraag naar leningen vanuit de deelnemers in het kader van 
schatkistbankieren? 

2 Wat zou de impact op de EMU-schuld zijn als alle rechtspersonen 
met een wettelijke taak (RWT’s) zouden deelnemen aan schatkist-
bankieren? Met hoeveel miljard daalt de schuld, en met hoeveel 
miljard daalt de financieringsbehoefte? 

3 Wat is de marge tussen de rente op leningen van RWT’s bij 
financiële instellingen en bij de schatkist? Wat is het gemiddelde 
rentevoordeel? 

4 Wat is het totale vermogen van de RWT’s? Hoeveel vermogen zou 
extra worden aangehouden in de schatkist als alle RWT’s gaan 
schatkistbankieren? 

5 Wat zijn de mogelijkheden van deelnemers om investeringsplatfor-
men op te richten buiten het schatkistbankieren? 

6 Welke gevolgen heeft het schatkistbankieren voor de uitgaven/
investeringen van deelnemers, gezien de kostenbesparingen van 
schatkistbankieren en het verdwijnen van de prikkel om zelf 
reserves aan te houden? Is hier een kwantitatieve inschatting van te 
geven? 

7 Op welke wijze kunt u toezicht houden op het handmatig geld 
overmaken door decentrale overheden van en naar de schatkist? In 
hoeverre werkt dit fraude in de hand? 

8 Op welke wijze gaat u ervoor zorgen dat u tijdig kan bijsturen en 
verantwoorden over de werking van het systeem van verplicht 
schatkistbankieren en dat de regels omtrent het verplichte 
schatkistbankieren worden nageleefd door de decentrale 
overheden? 

9 Hoe ziet u de invulling van uw systeemverantwoordelijkheid ten 
aanzien van schatkistbankieren? 

10 Wat gaat u doen om de doeltreffendheid van het beleid op het 
gebied van de deelname van de decentrale overheden te vergroten, 
conform het advies van de beleidsdoorlichting op p. 37? Verwacht u 
dat de decentrale overheden de komende jaren meer middelen via 
schatkistbankieren zullen gaan aanhouden? 

11 Kunt u toezeggen dat u de bevindingen uit de enquête schatkist-
bankieren in 2016 naar de Kamer zal sturen? Zo nee, waarom niet? 

12 Hoe ziet u de invulling van uw systeemverantwoordelijkheid ten 
aanzien van schatkistbankieren? 

13 Wordt het betalingsverkeer van het Rijk (evenals Schatkistbankieren 
onderdeel van artikel 12 van de begroting van het Ministerie van 
Financiën) meegenomen in een aparte beleidsdoorlichting? Zo ja, 
wanneer volgt deze beleidsdoorlichting? Zo nee, waarom niet? 

14 Wat is de reden dat u de beleidsdoorlichting al in 2014 heeft 
uitgevoerd, terwijl het verplicht schatkistbankieren pas eind 2013 is 
ingegaan? 

15 Kunt u toezeggen dat u de bevindingen uit de enquête schatkist-
bankieren in 2016 naar de Kamer zult sturen? Zo nee, waarom niet? 

16 Op dit moment zijn in de beleidsdoorlichting schatkistbankieren de 
decentrale overheden op een gelijke manier als de andere 
deelnemers meegenomen omdat ze pas sinds eind 2013 zijn gaan 
deelnemen aan het schatkistbankieren. In 2018 wordt dan een meer 
uitgebreidere evaluatie verwacht. Wat zijn de ervaringen van de 
decentrale overheden tot nu toe met het schatkistbankieren? Wat is 
het belangrijkste voordeel en het belangrijkste nadeel? 
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17 In 2016 als de decentrale overheden 2 jaar hebben meegedaan zal 
er een enquête worden uitgeschreven. Komen er op dit moment 
van deelnemers al signalen binnen over de voor- en nadelen om 
vrijwillig te schatkistbankieren? 

18 Door het schatkistbankieren hoeven middelen niet langer bij 
marktpartijen te worden ondergebracht. Heeft dit ook gevolgen 
voor banken en zo ja wat zijn deze gevolgen? 

19 Voor verschillende groepen deelnemers gelden op dit moment 
verschillende rentetarieven. Het kabinet wil hier kritisch naar kijken 
en meer uniformiteit aanbrengen. Welke deelnemers kunnen op dit 
moment tegen een lager tarief geld lenen of juist tegen een hoger 
tarief geld stallen? Wat is daarnaast de reden dat er verschil zit in 
rentetarieven voor verschillende deelnemers? 

20 Op welke manier wilt u belemmeringen voor vervroegd aflossen 
van leningen bij de schatkist wegnemen? Waarom zijn deze 
mogelijkheden in de beleidsdoorlichting of in uw kabinetsreactie 
niet besproken, gezien het feit dat de lage rentestanden al langere 
tijd spelen? 

21 Hoe heeft u de afgelopen jaren geprobeerd meer eenheid te 
brengen in de rentetarieven conform de kabinetsreactie op de 
vorige beleidsdoorlichting? 

22 Welke mogelijkheden voor maatregelen wilt u gaan onderzoeken 
om te zorgen voor een uniformering van de rentetarieven? Op 
welke termijn wilt u deze maatregelen nemen? 

23 Bent u voornemens om aandacht te schenken aan de effecten van 
schatkistbankieren op de bancaire tarieven in de enquête die in 
2016 wordt gehouden naar de ervaringen van de decentrale 
overheden met schatkistbankieren? Zo nee, op welke andere 
manier krijgt u een dusdanig beeld dat duidelijk is in hoeverre 
banken hogere tarieven rekenen voor hun diensten op het moment 
dat hun klanten gaan schatkistbankieren? 

24 Ook wordt onderzocht of het mogelijk is dat de deelnemers in de 
toekomst gaan bankieren via de huisbankier van het Rijk in verband 
met de hoge bancaire tarieven. Zijn de tarieven via de huisbankier 
van het Rijk marktconform? 

25 Wat bedoelt u met dat «De doelmatigheid van het beleid van het 
betalingsverkeer volgt uit het proces van aanbesteden en niet 
wordt doorgelicht»? 

26 Op pagina 12 wordt gesteld: ««Een afgesloten lening kan geheel of 
gedeeltelijk vervroegd worden afgelost. Deze aflossing gebeurt bij 
RWT’s tegen de actuele marktwaarde van de lening. Als na het 
afsluiten van de lening de rente daalt dan heeft de lening een 
positieve marktwaarde. Door bij het vervroegd aflossen uit te gaan 
van de marktwaarde wordt voorkomen dat deelnemers een lening 
aflossen om vervolgens weer een lening met een lager renteper-
centage af te sluiten»» Kunt u aangeven wat er op tegen is als 
deelnemers aflossen om zo tot een lager rentepercentage te 
komen? 

27 Klopt het dat agentschappen bij vervroegd aflossen van de lening 
een boete krijgen opgelegd die gebaseerd is op een vast percen-
tage (2%)? Bedraagt de boete altijd 2% of kan hier van af worden 
geweken? Zo ja, op welke wijze? 

28 Klopt het dat RWT’s bij vervroegd aflossen van de lening een boete 
krijgen opgelegd die gebaseerd is op een variabel percentage 
afhankelijk van de markwaarde van de lening? Kunt u in een 
overzicht aangeven welke mogelijke rentetarieven RWT’s momen-
teel zouden moeten betalen? 
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29 Op welke manier wilt u belemmeringen voor vervroegd aflossen 
van leningen bij de schatkist wegnemen? Waarom zijn deze 
mogelijkheden in de beleidsdoorlichting of in uw kabinetsreactie 
niet besproken, gezien het feit dat de lage rentestanden al langere 
tijd spelen? 

30 Op welke wijze zult u dit nagaan en wanneer en op welke wijze zal 
de Kamer hierover geïnformeerd worden? 

31 Wat voor effect (procentueel) heeft de instroom van middelen van 
decentrale overheden aan het einde van 2013 op de EMU-schuld 
gehad? 

32 Waren er ook belemmeringen door de instroom van middelen van 
decentrale overheden aan het einde van 2013? Zo ja, welke? 

33 Het vakdepartement staat garant voor de rente- en aflossing in het 
geval dat de RWT niet aan zijn verplichtingen kan voldoen. Hoeveel 
RWT’s hebben in 2012, 2013 en 2014 niet aan deze verplichting 
voldaan en om welke bedragen gaat het hierbij? 

34 Welke maatregelen worden er getroffen als RWT’s niet 
terugbetalen? 

35 In hoeverre is het mogelijk decentrale overheden bij de schatkist te 
laten lenen en wat zou het effect hiervan zijn? 

36 Klopt de constatering dat decentrale overheden bij de sectorbanken 
moeten lenen, omdat zij als aandeelhouder de sectorbanken 
staande moeten houden? Zo neen, waarom niet? Wat zou het effect 
op de sectorbanken zijn met het wegvallen van decentrale 
overheden als klant? 

37 Waarom betalen sociale verzekeringsfondsen een ander (hoger?) 
tarief dan Rechtspersonen met een Wettelijke Taak (RWT’s) of 
agentschappen? Wat was de reden achter de initiële differentiatie? 

38 Op basis van welke indicatoren of argumenten zijn de verschillende 
tarieven voor de verschillende soorten deelnemers bepaald? 

39 Hoe heeft u de afgelopen jaren geprobeerd meer eenheid te 
brengen in de rentetarieven conform de kabinetsreactie op de 
vorige beleidsdoorlichting? 

40 Welke mogelijkheden voor maatregelen wilt u gaan onderzoeken 
om te zorgen voor een uniformering van de rentetarieven? Op 
welke termijn wilt u deze maatregelen nemen? 

41 Kunt u per rentetarief (EONIA, Euribor, DSL en DTC) aangeven hoe 
hoog deze momenteel is (graag per onderdeel uitsplitsen) en 
daarmee tabel 5 in de beleidsdoorlichting actualiseren? 

42 De Minister geeft in zijn brief aan te willen nagaan welke mogelijk-
heden er zijn om meer eenheid te brengen in de rentetarieven. Op 
welke wijze zal hij dit nagaan en wanneer en op welke wijze zal de 
Kamer hierover geïnformeerd worden? 

43 Wat zijn de voor- en nadelen van een eenheid van de rentetarieven? 
44 Kunt u per deelnemer (agentschappen, sociale fondsen, RWT’s en 

decentrale overheden) motiveren waarom het huidige rentetarief 
(EONIA, Euribor, DSL, DSL+bonusrente en DTC) wordt toegepast 
(graag per onderdeel uitsplitsen)? 

45 Voor alle rentetarieven geldt dat negatieve rente niet wordt 
doorgegeven aan de deelnemers. Dit impliceert een kleine subsidie 
van de Staat aan de deelnemers. Hoe hoog was deze subsidie in 
2012, 2013 en 2014 (graag per jaar vermelden)? Wat waren de 
gevolgen hiervan voor de EMU-schuld (procentueel, per jaar 
aangegeven)? 
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46 Bent u voornemens om aandacht te schenken aan de effecten van 
schatkistbankieren op de bancaire tarieven in de enquête die in 
2016 wordt gehouden naar de ervaringen van de decentrale 
overheden met schatkistbankieren? Zo nee, op welke andere 
manier krijgt u een dusdanig beeld dat duidelijk is in hoeverre 
banken hogere tarieven rekenen voor hun diensten op het moment 
dat hun klanten gaan schatkistbankieren? 

47 In hoeverre is het mogelijk om de bankrekeningen van decentrale 
overheden aan de schatkist te koppelen? Wat zouden de gevolgen 
hiervan zijn? 

48 Op welke wijze kunt u toezicht houden op het handmatig geld 
overmaken door decentrale overheden van en naar de schatkist? In 
hoeverre werkt dit fraude in de hand? 

49 Waar zijn de bedragen die horen bij mutaties in rekening-courant 
en deposito’s (zowel kosten als baten) in tabel 6 van de beleids-
doorlichting op gebaseerd (graag per bedrag, per jaar vermelden)? 

50 Kunt u middels een overzicht per bank aangeven welke tarieven er 
in rekening worden gebracht voor het aanhouden van bankrekenin-
gen voor schatkistbankieren? 

51 Hoe hoog waren de totale kosten voor het aanhouden van 
bankrekeningen voor schatkistbankieren in 2012, 2013 en 2014 voor 
de deelnemers (graag per jaar aangeven)? 

52 De Minister wil de mogelijkheid verkennen om de dienstverlening 
aan deelnemers van schatkistbankieren op te nemen in een van de 
percelen betalingsverkeer zoals het Rijk die aanbesteedt. Op welke 
wijze zal hij dit nagaan en wanneer en op welke wijze zal de Kamer 
hierover geïnformeerd worden? 

53 Wat zijn de verwachte effecten indien decentrale overheden ook 
toegang hadden tot de leenfunctie? Zou hier naar verwacht (veel) 
gebruik van gemaakt worden? 

54 Hoeveel is de beschreven drempelwaarde die decentrale overheden 
buiten de schatkist mogen vasthouden? 

55 Op welke wijze gaat u ervoor zorgen dat u tijdig kunt bijsturen, de 
werking van het systeem van verplicht schatkistbankieren verant-
woorden en dat de regels omtrent het verplichte schatkistbankieren 
worden nageleefd door de decentrale overheden? 

56 Wat gaat u doen om de doeltreffendheid van het beleid op het 
gebied van de deelname van de decentrale overheden te vergroten, 
conform het advies van de beleidsdoorlichting? Verwacht u dat de 
decentrale overheden de komende jaren meer middelen via 
schatkistbankieren zullen gaan aanhouden? 

57 Zijn er achterliggende onderzoeken waar de externe deskundige 
zijn aanbevelingen op baseert? Zo ja, welke en wat is de strekking 
hiervan? 

58 Op welke manier geeft u uitvoering aan de drie aanbevelingen van 
de externe deskundige, de heer Berndsen?
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